
 ZÁPIS č. 1 (67) 
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 13. ledna 1998 

 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 
Přítomni:   viz presenční listina 

Omluveni:  Božek/FAST, Holešinský/FCH, Zelenka/FP, Skácel/FaVU,  
Sergejevová/FT, Novák/FaME 

Hosté:   Pěnčík, Mikulcová 
 
 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Složení slibu nově zvolené zástupkyně FA do studentské komory AS  VUT 
3.  Návrh tvorby rozpočtu VUT na rok 1998 - modelové zpracování ve  dvou variantách - Ing. Pěnčík 
4.  Vyjádření členů ekonomické komise AS VUT k nově zpracovanému  návrhu smlouvy na pronájem 

pozemku pro firmu ÖMV, s. r. o. 
5.  Vyjádření členů legislativní komise AS VUT ke schválení předloženého Statutu Fakulty chemické a 

jeho příloh 
6. Různé 
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
K zápisu z minulého jednání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
Úkol 18.1 
Obnovit jednání s firmou ÖMV, s. r. o. k uzavření nové smlouvy na obě parcelní čísla za nových podmí-
nek v roce 1998 v souladu s dosažením co možno maximálního ekonomického přínosu VUT. Informace o 
plnění úkolu - viz bod 4). 
Úkol trvá. 
Nový termín: 10. 2. 1998 
 
 
Ad 2) Složení slibu nově zvolené zástupkyně FA do studentské komory AS  VUT 
Fakulta architektury předložila písemné oznámení o zvolení zástupkyně studentů do AS VUT Petry 
Lukáškové, která složila a podepsala slib člena AS VUT. 
 
 
Ad 3) Návrh tvorby rozpočtu VUT na rok 1998 
         - modelové zpracování ve  dvou variantách  ( Ing. Pěnčík) 
Variantní výpočty možného rozpisu finančního plánu VUT na rok 1998, zpracované Ing. Pěnčíkem, byly 
zaslány členům ekonomické komise, kteří projednali tento materiál a konstatovali, že přestože není dosud 
známa výše financí, ze kterých bude rozpočet roku 1998 tvořen,  má materiál vysokou vypovídací schop-
nost, zaslouží si ocenění a bude účelné ho při tvorbě rozpočtu využít. Přítomní členové AS VUT obdrželi 
„Stanovisko ekonomické komise k možnému rozpisu finančního plánu pro rok 1998, přijaté na jednání 
6. ledna 1998“, obsahující doporučení pro další zpracování finančního plánu: 
1.  Dodržet platné koeficienty pro jednotlivé fakulty a v roce 1997 přijatý poměr tvůrčí činnosti na celko-

vém rozpočtu. 
2.  Základní dělení na fakulty zpracovat dle počtu studentů 10/97 a zahrnout do jejich rozpočtu inflační 

vliv (cca 10 %). 
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3.  Dělení uvnitř školy provést obdobně jako v rozpočtu schváleném  11. 3. 1997 v členění: 73,6 % fakul-
ty, 12,4 % SKM, 7,0 % fondy, 7,0 % rektorát. 

4.  Navrhnout vedení školy uložit fakultám provést rozbor hospodaření 1997 a tento rozbor projednat se 
zaměřením na výrazné odchylky. 

5.  Požádat vedení školy o předložení návrhu rozpočtů jednotlivých fondů rektorátních útvarů. 
 
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři diskutovali o procentuálním rozdělení rozpočtu, 
otázce inflace, očekávané výši financí.  
Ing. Pěnčík upozornil na to, že stanovení pevného procentuelního rozdělení je příliš zavazující, nedopo-
ručuje jej vzhledem k neznámé výši financí. Při snížení financí rektorátním útvarům upozornil na úhradu 
nákladů některých fakult z rektorátního rozpočtu. 
Ing. Zmrzlý oznámil senátorům žádost prorektora Kadrnožky o zahrnutí informace o čerpání loňských 
celoškolských fondů do programu příštího jednání AS VUT. Členové AS VUT souhlasili. 
Doc. Hlavenka navrhl, aby pro větší průhlednost rozpočtu byly fondy, mající jednoho nositele, přiřazeny 
k pracovištím, které je čerpají - např. ediční fond k Publikačnímu oddělení, časopisy k Ústřední knihov-
ně, fond informačních technologií k CVIS. 
Po diskusi členové AS VUT přistoupili k hlasování.  
 
HLASOVÁNÍ: 
Kdo souhlasí s tím, aby pro další zpracování rozpočtu na rok 1998 byla přijata doporučení ekonomické 
komise AS VUT ze dne 6. 1. 1998 a s tím že, pokud nebude možné doporučení dodržet, AS  projedná 
zdůvodněné odchylky a zaujme k nim stanovisko? 
Pro - 20 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 

UAS 1 
AS VUT přijal doporučení  EK AS VUT, která budou závazná pro vedení VUT při vypracování rozpočtu 
na rok 1998. Pokud dojde ke kritickým stavům, budou předloženy AS VUT k projednání.  
Ing. Pěnčík zpracuje po ukončení 13. uzávěrky rozbor výsledků hospodaření jednotlivých fakult 
a rektorátu za rok 1997, kterého bude možno využít pro porovnání různých odchylek v hospodaření. 
 
 
Ad 4) Vyjádření členů ekonomické komise AS VUT k nově zpracovanému návrhu 
           smlouvy na pronájem pozemku pro firmu ÖMV, s. r. o. 
Členové ekonomické komise AS VUT obdrželi materiál, zpracovaný právním oddělením, projednali jej 
na svém zasedání dne 6. 1. 1998 a doporučují: 
1.  Stanovit výši nájmu obvyklou v dané oblasti ve výši 400,- Kč/m2. 
2.  Vymezit sankce za nezaplacení stanovených úhrad. 
3.  Upřesnit existenci Nadace ve vztahu k novému zákonu o nadacích. 
4.  Nezpracovávat dodatek, ale vzhledem k nenaplnění původní smlouvy uzavřít novou smlouvu na 

všechny předmětné pozemky. 
Pí. Mikulcová informovala přítomné o právních důsledcích, které mohou nastat v případě zrušení smlou-
vy ze strany VUT.  
Následovala diskuse členů AS VUT, jejímž výsledkem bylo doporučení, aby byla vypracována nová 
smlouva s firmou ÖMV za podmínek navržených ekonomickou komisí. Jestliže firma ÖMV nebude 
s novou smlouvou souhlasit, nedoporučuje AS VUT dodatek ke smlouvě uzavírat.  
 
HLASOVÁNÍ: 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1hlas 
Proti - 0 hlasů 
 
UAS 2 
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Akademický senát VUT doporučuje vedení VUT, aby na základě jednání s firmou ÖMV, s. r. o. byla 
vypracována nová smlouva, za podmínek navržených ekonomickou komisí AS VUT. Pokud firma ÖMV, 
s. r. o. nepřistoupí na novou smlouvu,  AS VUT nesouhlasí s uzavřením dodatku ke smlouvě již existují-
cí. 
 
 
Ad 5) Vyjádření členů legislativní komise AS VUT ke schválení předloženého Statutu 
          Fakulty chemické a jeho příloh 
Legislativní komise AS VUT se dosud nesešla, jednání bylo odloženo na 23. ledna 1998 v 9:00 hodin 
v místnosti senátorů na rektorátě VUT. LK předá svoje připomínky na jednání AS VUT dne 27. 1. 1998 
a na příštím zasedání AS VUT Fakulta chemická předloží Statut FCH, upravený dle případných připomí-
nek LK ke schválení. 
 
 
Ad 6) Různé 
• Ing. Kozák požádal, o informaci, kdy bude dopracován Konkursní řád VUT. Ing. Zmrzlý sdělil 

vyjádření prorektora Kadrnožky: Legislativní komise AS VUT loni obdržela pracovní verzi nového 
Konkursního řádu.Tento Konkursní řád však nebyl zatím dokončen, neboť se očekávalo schválení 
návrhu nového VŠ zákona a v pracovní verzi Konkursního řádu nebyly zaneseny změny, které návrh 
VŠ zákona obsahoval.  

Vzhledem k současné situaci AS VUT doporučuje vedení VUT, aby provedlo nezbytné úpravy dle 
skutečných změn, které na VUT proběhly formou dodatku.   

• Prof. Melcher informoval o jednání Stavební komise VUT, které se uskuteční dne 20. 1. 1998. Vzhle-
dem k tomu, že Prof. Melcher se tohoto jednání nemůže zúčastnit, zúčastní se místo něj Doc. Lhotá-
ková nebo Doc. Werner z FA. 

 

Příští jednání AS VUT se uskuteční dne 27. ledna 1998 v 8:00 hodin v zasedací místnosti rek-
tora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
 
ÚKOLY: 
1.1/98 
Zpracovat  rozbor výsledků hospodaření jednotlivých fakult a rektorátu za rok 1997. 
Zajistí: Ing. Pěnčík 
Termín: po zpracování 13. uzávěrky 

1.2/98 
Zpracovat dodatek Konkursního řádu VUT v návaznosti na změny, které na VUT proběhly. 
Zajistí: prorektor Kadrnožka 
Termín: 10. 3. 1998 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r. 

                                  

Zapsala: J. Cardová 
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